

О некоторых проблемах оптимизации контрольной (надзорной) деятельности в сфере миграции

Марченко Екатерина Ивановна,

доцент кафедры административного права и уголовно-правовых дисциплин

Ростовского государственного университета путей сообщения

344038, г. Ростов-на-Дону, площадь Ростовского Стрелкового Полка Народного Ополчения, дом 2,

доцент кафедры коммерческого и предпринимательского права

Донского государственного технического университета,

кандидат юридических наук

344022, г. Ростов-на-Дону, ул. Социалистическая, дом 162/32

E-mail: kat_m@mail.ru

В статье исследуется проблема оптимизации функций и полномочий субъектов контрольно-надзорной деятельности. Автор акцентирует внимание на необходимости пересмотра некоторых элементов предмета контрольно-надзорной деятельности такого ее субъекта, как Главное управление по вопросам миграции МВД России. Он показывает, что контроль трудовой деятельности иностранных граждан функционально относится не к ГУВМ МВД России, а к Федеральной службе по труду и занятости.

Ключевые слова: контрольно-надзорная деятельность, субъект контрольно-надзорной деятельности, реформа, предмет контрольно-надзорной деятельности, функции контрольно-надзорной деятельности.

On Some Problems of Optimization of Control (Supervisory) Activities in the Migration Sphere

Ekaterina I. Marchenko

*Associate Professor of the Department of Administrative Law and Criminal and Legal Disciplines
of the Rostov State Transport University*

*Associate Professor of the Department of Commercial and Entrepreneurial Law
of the Don State Technical University*

PhD (Law)

The article examines the problem of optimizing the functions and powers of the subjects of control and supervisory activities. The author focuses on the need to review some elements of the subject of control and supervisory activities of such a subject as the Main Directorate for Migration of the Ministry of Internal Affairs of Russia. It shows that the control of the labor activity of foreign citizens is functionally related not to the GUVM of the Ministry of Internal Affairs of Russia, but to the Federal Service for Labor and Employment.

Keywords: control and supervisory activity, subject of control and supervisory activity, reform, subject of control and supervisory activity, functions of control and supervisory activity.